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neoblomná, odmítá prolomit limity těžby uhlí
- CZ24 News | 25. dubna 2022

ČESKO: Lidovecká ministryně životního prostředí Anna Hubáčková na sjezdu KDU-ČSL v Ostravě
řekla, že rozhodně odmítá jakékoli snahy o prolomení limitů těžby uhlí. Hovoří o tom podle ní někteří
politici v souvislosti s válkou na Ukrajině, která pravděpodobně způsobí další růst cen elektřiny,
pohonných hmot a zemního plynu.

„Takováto situace nesmí být návratem uhlí a já rozhodně odmítám jakékoli snahy o prolomení limitů
těžby. Desítky let jsme si ničili životní prostředí, desítky let jsme si ničili svou krajinu, pálením
fosilních paliv oteplovali naši krajinu, a skutečně chceme-li žít ve zdravém prostředí, není cesta
návratu uhlí,“ řekla Hubáčková.

 

 

Je třeba se ale podle ní velmi pečlivě rozhodnout, kterým směrem jít, co využít a jak si v nejbližších
dvou až pěti letech nastavit dodávky plynu, nebo ho možná nahradit vodíkem. „Rozhodně co
nevylučujeme z našeho energetického mixu, je jádro, k tomu podpora obnovitelných zdrojů a cesta
snižování energetické náročnosti jak v domácnostech, tak na veřejných budovách, tak i v průmyslu,“
řekla ministryně.

Ministr zemědělství Zdeněk Nekula řekl, že se bude řešit, jak zohlednit výrazné dopady války
na východě do koncepce zemědělské politiky. „Transformaci zemědělství k větší ochraně klimatu
životního prostředí a přírody zakotvenou v zelené dohodě je třeba doplnit o další rozměr, a to je
bezpečná produkce potravin a krmiv,“ řekl Nekula. Musí podle něj jít o jednotný hlas nejenom KDU-
ČSL, ale celé vládní koalice.

„Budeme se snažit o maximalizaci zpracování rostlinných i živočišných komodit vyprodukovaných
na našem území, a to opět u nás, a současně chceme, aby se nově příchozí váleční uprchlíci zapojili
do práce i v našem sektoru například při práci v lesích, při pěstování ovoce, zeleniny,
v potravinářství a tak dále. Pro nás i pro ně bude nanejvýš prospěšné, že jejich čas strávený v České
republice nebude promarněný,“ řekl Nekula.
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